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Sazdanović: Od ovog virusa možemo svašta da očekujemo, ne verujem da je omikron kraj 

Epidemijska situacija u Srbiji se ne smiruje. Februar je počeo visokim brojevima novoobolelih od 

koronavirusa, među kojima su i mladi i stari. Očekuje se da će i narednih desetak dana broj obolelih 

nastaviti da raste, a iz dana u dan povećava se broj pacijenata u bolnicama, a i broj preminulih. Ovaj 

virus je pokazao veliku sposobnost mutacija i sa omikron sojem teško da možemo da kažemo da je kraj 

pandemije. Dok god se ne vakcinišemo ostavljamo prostor da virus i dalje mutira, kaže za RTS državni 

sekretar Ministarstva zdravlja, doktor Predrag Sazdanović. 

Od početka nedelje koronavirusom je zaraženo više od 52.000 ljudi, a dnevno je preko 50 odsto 

testiranih pozitivno na koronavirus, rekao je gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a doktor Predrag 

Sazdanović. 

"Očekivano komplikovana situacija, a sigurno je mnogo više zaraženih, jer ne odlaze svi u kovid 

ambulante. Već dve godine, iz talasa u talas, zdravstveni sistem se nalazi, može se reći, u ratnom stanju. 

Kada pogledate sve bolnice u Srbiji koje su u kovid sistemu, veliki je broj prijema", kaže Sazdanović. 

Ističe i da je slika u bolnicama slična iz talasa u talas i da prvo imate prijem pacijenata u relativno 

dobrom stanju, zatim se njihovo stanje naglo pogoršava i onda raste broj onih koji su na intenzivnoj nezi 

i respiratorima, a srazmerno tome raste i broj preminulih. 

"Ključno je da znamo četiri stvari – virus postoji, virus ubija, vakcina štiti od teških slučajeva i kao četvrto 

vakcina nikoga nije ubila, naprotiv u intenzivnim negama su uglavnom nevakcinisani", naglašava 

Sazdanović. 



 
 

KBC "Dr Dragiša Mišović" se u petak u potpunosti vraća u kovid sistem, jer je sve manje slobodnih mesta 

u kovid bolnicama. 

"Moramo da reagujemo, okupiranost ustanova je između 80 i 90 odsto i mi brinemo na dva fronta – za 

kovid pacijente, ali imamo potrebu da lečimo i ne kovid pacijente. Hitne intervencije i onkološki pacijenti 

ne smeju da čekaju", objašnjava državni sekretar Ministarstva zdravlja. 

Povećava se i broj zaraženih zdravstvenih radnika što otežava rad ustanova.  

"Problem je veliki broj zaraženih zdravstvenih radnika i on je između 20 i 25 odsto, što je ozbiljan manjak 

i problem za rad. Za razliku od prethodnih sojeva, olakšavajuća stvar je da simtomi prolaze relativno brzo 

uz blažu kliničku sliku, pa se zdravstveni radnici relativno brzo vraćaju na posao. I u narednim danima 

očekujemo rast zaraženih, jer škole rade, među decom i nastavnicima takođe ima zaraženih i plato ovog 

talasa nas očekuje oko Sretenja, a postepeni pad očekujemo krajem februara", kaže Sazdanović. 

Budući da se pojavila podvarijanta omikrona u susedstvu, Sazdanović ne veruje da nam se bliži kraj 

pandemije. 

"Ovaj virus je pokazao veliku sposobnost mutacija, od ovog virusa možemo svašta da očekujemo i ne 

verujem da je omikron kraj. Dok god se ne vakcinišemo, virus će imati prostor za mutaciju", naglasio je u 

razgovoru za RTS doktor Predrag Sazdanović. 

Najavio je i da će uskoro biti doneta odluka o uvođenju četvrte doze vakcine protiv kovida. 

 

 

Ovde će se lečiti pacijenti koji se zbog hormonalnog disbalansa BORE ZA POTOMSTVO! Otvara se 

centar za infertilitet i endokrinologiju pola 

U novoj zgradi Univerzitetskog kliničkog centra Srbije (KCS) na 10. spratu biće otvoren Nacionalni centar 

za infertilitet i endokrinologiju pola u kojem će se lečiti pacijenti koji ne mogu da dobiju potomstvo zbog 

hormonskih disbalansa. 



 
 

To je izjavila je doktorka Svetlana Vujović iz Klinike za endokrinologiju, dijabetes i bolesti metabolizma. 

Vujović kaže u intervjuu za Novosti da će Centar u novoj zgradi KCS, koja bi trebalo da bude useljena 

najkasnije sledećeg meseca, imati 26 kreveta i dnevnu bolnicu u kojoj će se testirati pacijenti koji imaju 

problem sa začećem. 

"Testiraće se i oni kojima regulisanje hormonskog statusa može da pomogne da spreče različita 

oboljenja i da budu vitalni i u dubokoj starosti", rekla je Vujović. 

Vujović dodaje da je za ovu namenu opredeljen prostor od 1.300 kvadrata, te da će po veličini biti peta 

takva klinika u svetu, kako kaze, sa najsavremenijim uređajima i najstručnijim kadrom koji će raditi 

danonoćno. 

Očekuje da će se u Centar javljati parovi iz cele Srbije, ali i iz drugih zemalja koji nisu ostvarili trudnoću u 

roku od šest meseci. 

"Ispitivaće se uzroci neplodnosti, a kod jedne grupe, uz terapiju, ostvariće se trudnoća", smatra Vujović. 

Vujović navodi i da će u slučaju udruženih ginekoloških bolesti pacijenti biti pripremljeni da vantelesna 

oplodnja uspe odmah, a ne da se ponavlja veći broj puta i dodaje da će u Centru raditi ginekolog i urolog. 

Klinički centar Srbije seli se u novu zgradu početkom sledeće godine: "Svaki sprat biće u određenoj boji, 

a robotika ulazi na velika vrata" 

Kako kaže, testiranja će se obavljati u rekordnom roku da bi se smanjile liste čekanja i primao što veći 

broj parova. 

"Pored neplodnosti ovde će se lečiti i problemi u vezi sa neredovnim menstruacijama, pojačana 

maljavost, prevremeni ulazak u menopauzu žena mlađih od 40 godina, poremećaji kardiovaskularnog 

sistema izazvani hormonima", navodi Vujović. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

"OMIKRON JE KAO PLIMA" Janković: Imaćemo 30.000 pozitivnih, ovim sojem se zarazite za nekoliko 

sekundi! 

Zamenik direktora UKC Niš dr Radmilo Janković je kaže da je situacija kompleksna i da se suočavamo sa 

plimom zaražavanja, jer imamo soj korone koji je izuzetno virulentan i potrebno je nekoliko sekundi da 

se zarazimo. 

On je ponovio zbog čega misli da su brojke mnogo strašnije nego što zvanično znamo, ali je izdvojio i 

jednu stvar koja ohrabruje. 

Kada je u pitanju omikron soj, dr Janković ga je nazvao "plimom". 

- Moja prognoza je bila da ćemo potvrđenih imati 20.000-30.000 i to jeste realna situacija, to su 

novoregistrovani ali ne i novozaraženi. Prvenstveno jer se virus širi među mlađom populacijom koja nije 

disciplinovana i ima manje simptome, oni izbegavaju i zbog izolacije da odu na testiranje. Taj strašan 

broj, na sreću, ne preslikava se kao u prethodne dve godine - kazao je Janković. 

Govoreći o hospitalizaciji kovid pacijenata, on je istakao da je vuhanski soj davao je takvu kliničku sliku 

da je 20 do 25 odsto zaraženih moralo u bolnicu, svaki peti je morao da bude hospitalizovan. 

- Kasnije sa drugim sojevima kao što je delta, procenat je bio malo ispod deset, osam do deset odsto. 

Sada je taj procenat, na ovoliki broj zaraženih, ispod jedan odsto. Svaki stoti mora u bolnicu - rekao je 

on. 



 
 

 

 

I kod dece se javljaju upale pluća, bronhitis i postkovid sindrom! Dr Milićević: Najveći problem je što 

su deca često asimptomatska, A KOVID OTKRIJU NA OVAJ NAČIN 

Gotovo 20.000 zaraženih koronom u Srbiji, a među njima veliki je i procenat zaražene dece. Pedijatar dr 

Saša Milićević juče je u „Uranku“ na televiziji K1 kazao da deca još uvek imaju blaže kliničke slike nego 

odrasli. 

- Najveći problem je to što su deca najčešće asimptomatska. Najčešće se utvrdi da imaju kovid kada 

urade test pred neko putovanje, jer nemaju nikakve simptome. Protokoli za lečenje još uvek nisu tako 

jasni kao kod odraslih. Jako je važan podatak da li neko u porodici ima koronu. Osim pregleda, koji je 

najvažniji, mora se uraditi i test. Ako je blaži oblik bolesti, ako detetu samo curi nosić i nema druge 

simptome, onda to dete pratimo. Ne treba davati jaku terapiju, jer testovi mogu biti i lažno pozitivni – 

kaže dr Milićević. 

- Ako dete na primer ima astmu i dobije koronu, lečenje je intenzivnije, ali ako je dete zdravo - nikakva 

terapija mu nije potrebna osim restrikcije fizičke aktivnosti. Ta restrikcija trebalo bi da traje od dve 

nedelje do mesec dana pre nego se dete vrati uobičajenim aktivnostima. Ako neko u porodici ima 

koronu, odmah se javite pedijatru. 

I kod dece se javljaju upale pluća, bronhitis i postkovid sindrom 

- Ređe nego kod odraslih ali dešava se. Jave nam se roditelji i kažu da njihova deca nakon preležane 

korone teže dišu ili imaju aritmije – objašnjava pedijatar. - Ne bi trebalo odmah davati antibiotike deci, 

jedino ako nalazi, a naročito rendgen, ne pokaže bronhitis ili upalu. Antibiotik se tada daje da „udari po 

glavi“ klice i bakterije koje mogu da buknu kada se organizam bori na više polja. Rendgen je 



 
 

revolucionarni pronalazak ali se trudimo da što manje decu šaljemo na ovaj pregled zbog zračenja. Dečji 

grudni koš je tanji i lakše nam je da im poslušamo pluća, možemo bolje da ih čujemo. Rendgen radimo 

samo kada za to postoje indikacije. 

Ima i gripa 

Dr Saša Milićević u „Uranku“ je kazao da ima i pacijenata sa virusom gripa. 

- Ima više obolelih od gripa nego prošle godine. Kada pacijenti dođu kažu bole me ruke i noge, grlo me 

boli, i to bude grip iako liči na kovid. 

 

 

Bolnice sve punije, osoblje desetkovano, a godišnji odmori suspendovani 

Kliničko-bolnički centar „Zvezdara“ suspendovao je do daljeg korišćenje godišnjih odmora svojim 

zaposlenima, potvrđeno je portalu N1 u toj zdravstvenoj ustanovi, koja je, zbog prelaska kompletnog 

KBC „Dr Dragiša Mišović“ u kovid sistem, određena da od srede, 2. februara svakodnevno bude dežurna 

bolnica za grad Beograd. 

Kako nam je rečeno, odluka o suspenziji godišnjih odmora doneta je zbog vraćanja kliničko-bolničkih 

centara u kovid sistem, povećanja obima posla usled prelaska na režim svakodnevnog gradskog 

dežurstva, kao i velikog broja zaposlenih koji su privremeno sprečeni za rad. 

 „Trenutno je na bolovanju oko 200 zaposlenih, a kod najvećeg broja razlog je infekcija koronavirusom“, 

rekli su nam u KBC „Zvezdara“, dodajući da taj kliničko-bolnički centar ima oko 1.800 zaposlenih. 



 
 

Zasad nema zvaničnih informacija o tome da li će i kada još neki beogradski kliničko-bolnički centar biti 

prebačen u kovid sistem, a kako smo nezvanično saznali KBC „Dr Dragiša Mišović“ je od petka do utorka 

popunio oko 150 postelja kovid pacijentima. 

„Ovim tempom biće puni u narednih pet dana. Posle toga u kovid sistem ulazi ili KBC Zemun ili 

Zvezdara“, rekao je za portal N1 jedan od lekara zaposlen u Kliničko-bolničkom centru Zvezdara, 

dodajući da je korišćenje godišnjih odmora suspendovano i u KBC „Zemun“. 

Podsetimo, Kliničko-bolnički centar „Dr Dragiša Mišović“ vratio se 28. januara u kovid sistem, uz plan da 

deo kapaciteta ostane otvoren i za ostale pacijente. Međutim, usled nepovoljne epidemiološke situacije 

odlučeno je da ta zdravstvena ustanova od 2. februara punim kapacitetom bude stavljena na 

raspolaganje kovid pacijentima. 

 

 

U Srbiji od raka godišnje oboli više od 40.000 ljudi 

BEOGRAD - Godišnje u našoj zemlji od raka oboli više od 40.000 ljudi, a gotovo 30.000 izgubi život sa 

ovom opakom bolešću, rezultati su Foruma pacijenata Srbije iznetih povodom Svetskog dana u borbi 

protiv raka. 

Svetski dan u borbi protiv raka se obeležava 4. februara, a Forum pacijenata Srbije već više meseci 

sprovodi kampanju "Nema cekanja" sa ciljem da se ubrza lecenje onkoloskih pacijenata. 

U saopštenju Foruma je navedeno da su karcinomi odgovorni za umiranje više od osam miliona ljudi 

širom sveta na godišnjem nivou, od čega četiri miliona umre u najproduktivnijem životnom dobu. 

Srbija se nalazi na neslavnom prvom mestu u Evropi po smrtnosti od malignih bolesti, a godišnje u našoj 

zemlji oboli više od 40.000 ljudi, dok gotovo 30.000 izgubi bitku sa ovom opakom bolešću. 



 
 

Ministarstvo zdravlja je prepoznalo problem i zajedno sa Forumom pacijenata i lekarima-onkolozima, 

formirao Radnu grupu za prioritizaciju u lecenju i dijagnostici malignih bolesti. 

Predsednik Foruma pacijenata Srbije Marko Milovanović rekao je da je opšte poznato da je vreme 

najvažniji resurs i saveznik u lečenju raka. 

"Godinama ponavljamo da je "rak izlečiv ukoliko se otkrije na vreme". Ipak, vreme za onkološke 

pacijente u Srbiji je i dalje nepremostiv protivnik, jer se dešava da provedu više meseci u procesu 

dijagnostike, brojnih pregleda, konzilijuma, laboratorija, uputa, komisija...Kada su određene onkološke 

bolesti u pitanju ponekad od prvog pregleda pa do početka terapije prođe više od 200 dana", kazao je 

Milovanović. 

On je dodao da kada pacijenti završe sa svim tim procedurama, klinička slika je takva da lekari mogu 

samo da konstatuju da je bolest uznapredovala, dok za neke, mogućnosti za lečenjem više i ne postoje. 

Milovanović je kazao da je cilj kampanje "Nema čekanja" da se ukaže na ovaj problem i izrazio 

zadovoljstvo što su nadležni to prepoznali. 

"Ministarstvo zdravlja se saglasilo da formiramo Radnu grupu, koju će pored predstavnika Ministarstva 

zdravlja i Foruma pacijenata Srbije, činiti i istaknuti stručnjaci koji se bave dijagnostikom i lečenjem 

pacijenata sa malignim bolestima", rekao je Milovanović. 

U saopštenju je navedeno da je Radna grupa za prioritizaciju u lečenju i dijagnostici onkoloških 

pacijenata Srbije osnovana kako bi se sagledali koji su najčešći problemi sa kojima se pacijenti suočavaju, 

kao i predložila rešenja koja bi ubrzala ili skratila vreme do početka lečenja. 

Forum pacijenata Srbije nastoji da onkološki bolesnici dobiju prioritetan status, pre svega u dijagnostici, 

takozvani "brzi prolaz" kroz zdravstveni sistem. 

Pored toga, nastaviće se sa podizanjem svesti o neophodnosti redovnih preventivnih pregleda kroz 

ojačavanje već započetih skrining procedura, edukaciji lekara na primarnom nivou kako bi na vreme 

prepoznali simptome maligne bolesti, kao i uvođenje što većeg broja digitalizovanih usluga i procedura 

koje bi dovele do pojednostavljivanja i ubrzavanja procesa lečenja. 

Takođe, pored ranog otkrivanja raka, za uspešno lečenje malignih bolesti neophodno je i uvođenje što 

većeg broja novih tehnologija i terapija u Srbiji, koje se već koriste u većini evropskih država. 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja Mirsad Đerlek je rekao da je Srbija po smrtnosti onkoloških 

pacijenata, u samom evropskom vrhu, zbog čega maligne bolesnike nikako ne smemo zanemariti, iako 

pandemija zdravstvenom sistemu Srbije zadaje ozbiljne probleme već skoro dve godine. 

"Imamo obavezu da se posvetimo i drugim pacijentima, zato što procentualno drugih bolesnika ima 

mnogo više, ne potcenjujući kovid, sa kojim moramo da naučimo da živimo. Država će ulagati u 

kapacitete za lečenje onkoloških pacijenata, jer svi mogu da se razbole od tih teških bolesti", kazao je 

Đerlek. 



 
 

On je naglasio da će Radne grupe doprineti poboljšanju i efekasnosti u lečenju najtežih bolesnika. 

Šira slika koju će nam dati pacijenti i struka kao i predlozi mera, umnogome mogu pomoći u zajedničkom 

rešavanju problema, rekao je Đerlek. 

 

 

U bolnici u Leskovcu 90 zaposlenih zaraženo koronavirusom 

Oko 90 zaposlenih u Opštoj bolnici u Leskovcu zaraženo je koronavirusom, izjavio je za agenciju Beta 

direktor te zdravstvene ustanove Nebojša Dimitrijević. 

Rekao je da su među obolelima lekari, medicinske sestre, spremačice, servirke, majstori, vozači, odnosno 

radnici sa svih odeljenja. 

„To je oko šest odsto zaposlenih, dobra stvar je da se posle sedam do osam dana vraćaju na posao, tako 

da nije ugroženo poslovanje bolnice. Sve što je ispod 10 odsto može da se radi, a i vraćamo ih sa 

odmora”, kazao je Dimitrijević. 

On je napomenuo da zaraženi uglavnom imaju lakše kliničke slike i da su za sada hospitalizovana samo 

tri radnika. 

U kovid režim danas se vraća i onkologija, a kako Dimitrijević kaže, sutra najverovatnije i psihijatrija. 

„Produžili smo testiranje na Odeljenju ginekologije jer nekoliko dana nije bilo zaraženih, pa su se ponovo 

javili i nastavili smo testiranje. Naravno, odmah ih udaljimo sa posla i šaljemo u kućnu izolaciju”, dodao 

je direktor. 

Kada je reč o stanju u kovid bolnici, Dimitrijević kaže da su noćas imali 17 prijema i dva smrtna slučaja. 



 
 

„Kod hospitalizovanih je dominantna osnovna bolest i to su mahom stariji ljudi, i da nije kovida bili bi 

hospitalizovani, ovaj virus je samo doprineo da se to ubrza”, objasnio je Dimitrijević. 

U toj bolnici hospitalizovano je 78 pacijenata od kojih je 51 na kiseoniku. 

Prema poslednjim podacima Zavoda za javno zdravlje Leskovac u Jablaničkom okrugu obolele su 382 

osobe, od kojih su 227 sa teritorije grada Leskovca, 101 osoba je iz Vlasotinca, 28 iz Lebana, 10 iz 

Medveđe, 14 iz Bojnika i dve osobe su iz Crne Trave. 

Među novoobolelima je najviše radno sposobnog stanovništva, njih 189, zatim 67 nezaposlenih, 76 

penzionera, 33 učenika, pet studenta i 12 dece. 


